
Komisja Finansów Publicznych 

23 maja 2023 r. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Wybiła nam godzina 16:00. Witam Państwa bardzo serdecznie na Komisji Finansów Publicznych w dniu 

23 maja 2023 roku. Witam Pana Prezydenta, Szanownych Państwa Radnych, Naczelników, Dyrektorów 

Jednostek, Prezesów oraz Gości. Nim przejdziemy dalej, jeszcze sprawdzimy sobie listę obecności, tak 

że po kolei Państwa Radnych będę prosił o potwierdzenie swojej obecności. Pani Radna Karolina 

Chemicz-Pałys? 

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Wojciech Czarnota? Pan Radny Marek Gołosz?  

 

Radny Marek Gołosz 

Dzień dobry, witam serdecznie. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Jarosław Hajduk? 

 

Radny Jarosław Hajduk 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Andrzej Kściuczyk? 

 

Radny Andrzej Kściuczyk 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Iwona Oleksiak? Pani Radna Aleksandra Pabian?  

 

Radna Aleksandra Pabian 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik? 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Anita Skapczyk? 

 

Radna Anita Skapczyk 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Sobociński. 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Dzień dobry, jestem. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Józef Twardzik? 

 

Radny Józef Twardzik 

Obecny, dzień dobry. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Dariusz Wencepel? 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Obecny, dzień dobry. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Wróbel? 

 

Radny Sławomir Wróbel 

Dzień dobry, obecny. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga? 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Jestem, dzień dobry. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dzień dobry. Czy doszła do nas Pani Radna Iwona Oleksiak? I Pan Wojciech Czarnota? Póki co jeszcze 

nie dołączyli do nas. Mimo wszystko mamy kworum. Nim przejdziemy dalej ze względu na Komisję w 

trybie zdalnym bardzo proszę o przegłosowanie tego trybu zgodnie z ustawą o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych 

chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych o zdalnym trybie obradowania decyduje 

organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego albo inny organ działający kolegialnie w 

głosowaniu jawnym. Tak więc kto jest przeciw? Czy ktoś wstrzymuje się od głosu? Jednogłośnie za, 

dziękuję.  Tak że otwieram dzisiejsze posiedzenie. Porządek obrad pozostaje bez zmian, tak jak 

Państwo Radni otrzymaliście. Tak że przychodzimy do punktu trzeciego, jest to przyjęcie protokołu z 

posiedzenia Komisji Finansów Publicznych z dnia 25 kwietnia 2023 roku. Bardzo proszę Państwa 

Radnych o przyjęcie tego protokołu. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od 

głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. Przechodzimy do punktu 4, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Miasta Tychy wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu za rok 2022. Proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugałą 

Dzień dobry, Szanowni Państwo, ja może tylko tak pokrótce to najważniejsze dane dotyczące 

wykonania budżetu za rok ubiegły, a więc zacznę od dochodów. Dochody wykonano w kwocie 1 009 

612 364 złote. Przypomnę tylko, że plan po zmianach w trakcie roku opiewał na kwotę 1 028 905 069 

złotych, a więc ten plan został wykonany w ponad 98%. Z kolei od strony wydatkowej wykonanie 

wydatków zamknęło się kwotą 1 017 623 990 złotych, i tutaj z kolei wykonanie planu to 94%. Wydatki 

bieżące zostały wykonane w kwocie ponad 807 000 000 złotych, natomiast wydatki majątkowe w kwocie  

210 616 000 złotych. Zarówno wydatki bieżące jak i majątkowe tutaj ten poziom wykonania planu 

oscyluje w tej samej kwocie, czyli, w tej samej wartości czyli 94%. Jeżeli chodzi o wynik finansowy to 

zamknęliśmy wynik kwotą osiem deficytem na poziomie 8 011 626 złotych. Przypomnę, że planowany 

deficyt wynosił 53 000 000, tak że tutaj dużo niżej niż zakładaliśmy, ale wynika to przede wszystkim z 

otrzymania w czwartym kwartale dodatkowych środków z tytułu udziału w podatku dochodowym od 

osób fizycznych. Była to kwota prawie 29 000 000 złotych i przypomnę tylko, że dostaliśmy te pieniądze 

niejako wyprzedzająco zamiast nowej planowanej subwencji rozwojowej, którą mieliśmy otrzymać w 

roku bieżącym. Tutaj strona rządowa dokonała zmiany. Została ta subwencja rozwojowa wycięta z 

bieżącego roku, a te środki awansem jakby zostały przekazane nam jeszcze w czwartym kwartale roku 
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ubiegłego. Tak że gdybyśmy tych środków nie uwzględnili, to tak naprawdę miasto zamknąłby rok 

deficytem w wysokości prawie 37 000 000 złotych i myślę, że takim wynikiem powinniśmy jak gdyby 

operować patrząc na wykonanie roku, roku zeszłego, to jest taki realny, prawdziwy wynik. Jeśli chodzi 

o przychody, to tylko jeżeli chodzi o nowe tytuły dłużne w roku ubiegłym zaciągnęliśmy jedną transzę 

kredytu z EBI na sfinansowanie wydatków majątkowych. Była to kwota 24,5 miliona złotych. Natomiast 

rozchody zostały wykonane w 100%, zamknął się kwotą 37,5 miliona złotych i dotyczyły wykupu 

wyemitowanych obligacji w latach 2014-2015, to była kwota 25 000 000 złotych. I te obligacje na ten 

moment już są wykupione w całości, nie został już nam żaden dług na koniec roku związany z 

obligacjami. Ponadto spłaciliśmy raty sześciu pożyczek i dwóch kredytów, również zaciągniętych w 

latach ubiegłych na sfinansowanie zadań inwestycyjnych. To była kwota ponad 12,5 miliona złotych. 

Dodatkowo Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie częściowo 

nam też umorzył pożyczkę, którą miasto zaciągnęło na realizację inwestycji związanej z budową 

Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Jaroszowicach w latach ubiegłych. Kwota umorzenia wyniosła 

ponad 600 000 złotych. Zadłużenie miasta na koniec ubiegłego roku wyniosło 108 572 697 złotych i to 

zadłużenie było niższe od wykazanego na koniec 2021 roku o ponad 13,5 miliona złotych. W tym 

zadłużeniu oczywiście większość stanowią kredyty i pożyczki zaciągnięte w latach ubiegłych na 

sfinansowanie wydatków majątkowych. To może tyle pokrótce jeszcze tylko oczywiście informacja o 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wykonaniu, oczywiście uzyskaliśmy opinię pozytywną. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały, 

kto z państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu?  

 

Radny Marek Gołosz 

Marek Gołosz się wstrzymuje. 

 

Radny Sławomir Wróbel 

Sławomir Wróbel. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Marek się wstrzymuje, tak?  

 

Radny Marek Gołosz 

Tak. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Tak, ja się też wstrzymuję. 

 

Radny Jarosław Hajduk 

Jarosław Hajduk, również. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze, to w takim razie przeczytamy, wszyscy się zgłoszą po kolei, żeby nie było niedomówień. Pani 

Radna Karolina Chemicz-Pałys? 

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny (niewyraźnie) Nie ma. Pan Radny Marek Gołosz, wstrzymuje się, tak?  

 

Radny Marek Gołosz 

Wstrzymuję się, tak. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Jarosław Hajduk?  

 

Radny Jarosław Hajduk 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Michał Kasperczyk, za. Pan Radny Andrzej Kściuczyk?  

 

Radny Andrzej Kściuczyk 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Iwona Oleksiak?   

 

Radna Iwona Oleksiak 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Aleksandra Pabian?  

 

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik?  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Anita Skapczyk?  

 

Radna Anita Skapczyk 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Sobociński?  

 

Radny Sławomir Sobociński 

Jestem za oczywiście. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Józef Twardzik? 

 

Radny Józef Twardzik 

Za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Dariusz Wencepel? 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Wstrzymujący głos. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Wróbel?  
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Radny Sławomir Wróbel 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga?  

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze, czyli mamy 1 głos nieobecny. 7 głosów wstrzymujących się. I 7 głosów za, czyli pozytywnie 

przechodzi. I przechodzimy do punktu 5, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Prezydentowi Miasta Tychy za okres działalności od 1 stycznia do 31 grudnia 2022 roku. 

Bardzo proszę w takim razie o zaopiniowanie tego projektu uchwały Państwa Radnych i udzielenie 

absolutorium Prezydentowi. Czy ktoś jest przeciwko?  

 

Radny Sławomir Wróbel 

Sławomir Wróbel. 

 

Radny Marek Gołosz 

Marek Gołosz jest przeciw. 

 

Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Aleksandra Siembiga. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

To po kolei lecimy wszyscy, dobrze? Będzie najprościej. Pani Rana Karolina Chemicz-Pałys? 

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Wojciech Czarnota, nieobecny. Pan Radny Marek Gołosz?  

 

Radny Marek Gołosz 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Jarosław Hajduk?  

 

Radny Jarosław Hajduk 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Michał Kasperczyk za. Pan Radny Andrzej Kściuczyk?  

 

Radny Andrzej Kściuczyk 

Jestem przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Iwona Oleksiak? 

 

Radna Iwona Oleksiak 

Przeciw. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Aleksandra Pabian? 

 

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik? 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Anita Skapczyk?  

 

Radna Anita Skapczyk 

Za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Sobociński? 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Józef Twardzik? 

 

Radny Józef Twardzik 

Za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Dariusz Wencepel? 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Wróbel? 

 

Radny Sławomir Wróbel 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga? Pani Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga? 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Jestem przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze, dziękuję.  

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Jestem przeciw. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Tak, wiem. 7 głosów przeciw. 7 głosów za. 1 osoba nieobecna. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 6, 

jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Tychy na rok 

2023.  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo, zmiany w budżecie tegorocznym przewidują zwiększenie planu dochodów i 

wydatków o tą samą kwotę 3 862 802 złote. Największe zwiększenia po stronie dochodów to 

wprowadzenie środków z tytułu pomocy finansowej w formie dotacji celowej od województwa śląskiego 

na realizację zadania pod nazwą kontrola przestrzegania przepisów antysmogowych, zakup pojazdu z 

napędem elektrycznym, mobilne laboratorium z analizatorem zanieczyszczeń. Tutaj pozyskaliśmy 

kwotę 200 000 złotych z województwa, część na wydatki majątkowe związane z zakupem pojazdu i 

niewielka część, 5 000 złotych z tej kwoty też na zakup odzieży ochronnej, rękawic i fartuchów. 

Dofinansowanie ze środków własnych gminy do tego zadania to ponad 42 000 złotych czyli łącznie 

zamkniemy się tutaj kosztem zadania niecałe 250 000 złotych. Pozostałe wprowadzone środki od strony 

dochodowej to środki pozyskane z KPO i z budżetu państwa na budowę nowego żłobka w Tychach. 

Wspominałem o tym na ostatniej Komisji Finansów Publicznych i na ostatniej sesji. Tam 

wprowadzaliśmy wtedy zabezpieczenie w postaci środków własnych. Teraz wprowadzamy środki 

zewnętrzne. One w tym roku po stronie dochodowej opiewają na niewielką kwotę, bo to niecałe 30 000 

złotych związane z przygotowaniem dokumentacji projektowej. Natomiast kwota też w WPF-ie będzie 

wprowadzana w latach 2024 i 2025. To będą już środki na realizację tego zadania. Łączny całkowity 

koszt to ponad 2 800 000 złotych a udział środków zewnętrznych w sfinansowaniu tego zadania to 

ponad 2 000 000 złotych. Niecały 1 800 000 z krajowego planu odbudowy i ponad 240 000 ze środków 

z budżetu państwa. Pozostałe środki od strony dochodowej to refundacje środków unijnych, które miasto 

zaliczkowało w okresach poprzednich ze środków własnych. To jest kwota ponad 1 000 000 złotych. I 

dywidenda od spółki RCGW S.A. w kwocie 2 000 000 złotych. Jeżeli chodzi o stronę wydatkową tak jak 

wspomniałem wcześniej kwota jest równoważna zwiększeniu planu dochodów i tutaj wydatki bieżące 

rosną o milion sześćset o prawie 1 675 000 złotych, z kolei wydatki majątkowe o kwotę prawie 2 200 

000 złotych. Jeżeli chodzi o zwiększenie planu wydatków bieżących to tutaj największa kwota na 

doposażenie nowej siedziby poradni psychologiczno-pedagogicznej w budynku przy ulicy Edukacji 102 

powolutku kończymy etap realizacji zadania związanego z przeniesieniem i utworzeniem nowej siedziby 

poradni, a więc ta kwota na doposażenie nowo planowanych do oddania nowych pomieszczeń. Od 

strony wydatków majątkowych największa kwota to zwiększenie środków na budowę wodnego placu 

zabaw w Parku Jaworek. Chodzi o zabezpieczenie do najniższej oferty w przetargu. I w tym roku 

dokładamy do budżetu kwotę 1 000 000 złotych. Natomiast w roku przyszłym w WPF-ie będzie to kwota  

3,5 mln złotych. Łączny koszt zadania w WPie i zabezpieczonych środków to niecałe 11 000 000 złotych. 

I druga znacząca pozycja to 850 000 złotych na rozbudowę w Centrum Usług Wspólnych infrastruktury 

serwerowej i to właśnie kwota 850. I to chyba takie największe najważniejsze zmiany w budżecie. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Od razu Pan Naczelnik omówił jeszcze punkt 7, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian 

wieloletniej prognozy finansowej Miasta Tychy na lata 2023-2038. Otwieram dyskusję do tych dwóch 

punktów. Zgłoszeń nie widzę, tak że przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały z punktu 6, jest 

to uchwała budżetowa Miasta Tychy na rok 2023. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się 

wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. I przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

zmian w wieloletniej prognozie finansowej Miasta Tychy na lata 2023-2038. Kto z Państwa Radnych jest 

przeciw Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 8, jest 

to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umów dzierżawy oraz zawarcie umów dzierżawy nieruchomości 

stanowiących własność gminy. Pani Naczelnik Katarzyna Szymkowska, proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Szymkowska 

Szanowni Państwo, projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na to, aby Pan Prezydent mógł odstąpić 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy i mógł zawrzeć takie umowy. Załącznik 

to 31 pozycji. Pierwsza, druga we władaniu Wydziału Gospodarki nieruchomościami, więc my 
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zawieralibyśmy umowy, pozostałe od 3 do 31 są to nieruchomości we władaniu  Miejskiego Zarządu 

Budynków Mieszkalnych.  Są to przede wszystkim ogródki przydomowe przy ulicy Estkowskiego. Tam 

regulujemy stan prawny ogródków, które przynależą do mieszkań znajdujących się na parterze tych 

nieruchomości. Po wyrażeniu zgody przez Państwa Radnych zawrzemy umowy, MZBM zawrze umowy 

dzierżawy na czas nieoznaczony z użytkownikami tych ogródków. Natomiast jednocześnie zgłaszam 

autopoprawkę do tego projektu uchwały. Polega ona na tym, na wprowadzeniu punktu 32 w tabeli.  

Oczywiście dokumenty w postaci dokładnej informacji w wersji pisemnej oraz mapy dostarczymy 

Państwu do sesji, natomiast autopoprawka dotyczy działki o numerze 891/19. Nieruchomość znajduje 

się w Tychach przy ulicy Serdecznej. Działka ma powierzchnię 5 576 metrów kwadratowych i byłoby to 

przeznaczenie na lokalizację urządzeń do wytwarzania energii elektrycznej i cieplnej, lokalizację 

urządzeń związanych w drodze (niewyraźne) oraz lokalizację urządzeń do zbierania i magazynowania 

odpadów komunalnych w Punkcie Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych. W wielkim skrócie 

mówimy tutaj o PSZOK-u na ulicy Serdecznej. Kończy się umowa dzierżawy. Kolejna umowa byłaby 

zawarta na czas nieoznaczony, dlatego proszę Państwa o przyjęcie, o pozytywne zaopiniowanie 

projektu uchwały wraz z autopoprawką. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusję dla tego punktu. Zgłoszeń nie widzę. Przychodzimy do zaopiniowania 

projektu uchwały, kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie 

za. Dziękuję ślicznie. Przechodzimy (niewyraźne) Państwo sprawozdanie z prac Komisji za rok 2022. I 

tu proszę również o przegłosowanie tego. Tak że kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się 

wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję ślicznie. Przychodzimy do punktu 10, jest to sprawy 

bieżące i wolne wnioski. 

 

Radny Marek Gołosz 

Marek Gołosz, proszę o głos. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Marek Gołosz, proszę. 

 

Radny Marek Gołosz 

Chciałem złożyć wniosek do Prezydenta Miasta Tychy o zabezpieczenie środków finansowych na 

budowę kompleksu basenów otwartych w Tychach. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Poddaję ten wniosek pod głosowanie Państwa Radnych. Kto z Państwa Radnych... 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Nieruchomościami Igor Śmietański 

Ja bym chciał jeszcze zabrać głos. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Proszę, Pan prezydent Igor Śmietański. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Nieruchomościami Igor Śmietański 

Ja mam w związku z tym wnioskiem, zanim Państwo przegłosujecie ten wniosek chciałbym, żeby Pan 

Radny Gołosz wskazał źródła finansowania tego wniosku. Wszyscy wiemy, że jest to bardzo droga 

inwestycja na pewno potrzebna, ale bardzo kosztochłonna, a więc zanim przystąpicie Państwo do 

głosowania nad tym wnioskiem, chciałbym usłyszeć, skąd znaleźć źródła finansowania tej inwestycji?  

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Nieruchomościami Igor Śmietański 

Skoro mamy to realizować. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Marek Gołosz. 

 

Radny Marek Gołosz 

Panie Prezydencie, od wielu lat mieszkańcy czekają na basen. Jesteśmy przed okresem letnim, gdzie 

zaraz zaczną się skwary, mieszkańcy nie, nie wszystkich stać na to, żeby wyjeżdżać na wakacje. Myślę, 

że prezydent naszego miasta powinien znaleźć na to pieniądze i wybudować ten kompleks długo 

oczekiwany przez mieszkańców naszego miasta. Dziękuję bardzo. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Nieruchomościami Igor Śmietański 

Ja rozumiem cele, ponieważ też się przychylam, że taki basen w przyszłości mógłby powstać. Natomiast 

są inwestycje realizowane, które również, na które również czekają mieszkańcy, na przykład lodowisko 

druga tafla, na które jest bardzo duże zapotrzebowanie. W związku z tym chciałbym tylko się 

dowiedzieć, bo w tym roku ten basen i tak nie powstanie w to lato, o którym Pan mówi, a więc chciałbym 

tylko usłyszeć, jakie jest źródło finansowania tej inwestycji? Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. 

 

Radny Marek Gołosz 

Panie Prezydencie, powtórzę. Myślę, że w pierwszej kolejności powinien być budowany, to jest to 

priorytet i Pan Prezydent powinien znaleźć na to pieniądze. Dziękuję bardzo. Proszę o pozytywne 

rozpatrzenie tego wniosku. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Czy ja mogę? Czy ja mogę jeszcze zabrać głos, Panie Przewodniczący?  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga, proszę. 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Dziękuję. Panie Prezydencie, a czy nie warto byłoby rozważyć na przykład prócz jakiś własnych 

środków dofinansowanie z projektów rządowych, z programów, które rząd dofinansowuje, może tam, 

by przynajmniej jakaś część się znalazła, może by się udało w ten sposób sfinansować tą inwestycję?  

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Nieruchomościami Igor Śmietański 

Poszukujemy takich źródeł. Na razie znaleźliśmy tylko dwa, z których skorzystamy. Będziemy mieli 

dofinansowanie do boisk. Tutaj będzie realizacja z Ministerstwa Sportu. Ministerstwo Sportu uruchomiło 

program dofinansowania boisk i takie też środki dostaniemy. Jak również jest dofinansowanie do 

strzelnic sportowych i takie dofinansowanie też mamy obiecane, że będziemy mogli skorzystać. Na razie 

nie ma środków na tego typu inwestycje, jak baseny, czy zamknięte, czy otwarte, generalnie ten typ, 

jakby rekreacji sportowej. Na razie przynajmniej. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Ja myślę, że to nikt z Państwa Radnych i nawet z Prezydium no nie ma tutaj żadnych chyba był uwag 

(niewyraźne), natomiast bez środków no nie jesteśmy w stanie tego zrealizować, więc... W tym 

momencie… 

 

Radny Józef Twardzik 

Ja chciałem zabrać głos. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Józef Twardzik. 
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Radny Józef Twardzik 

Mam przed sobą wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego w sprawie zmiany w budżecie miasta. Nie 

budzi wątpliwości także to, iż to wójtowi, burmistrzowi, prezydentowi przysługuje wyłączne prawo 

przygotowania projektu uchwały budżetowej, a także wyłączna inicjatywa w sprawie zmiany tej uchwały. 

Wniosek Pana Radnego sprowadza się do tego, że musi być dokonana zmiana uchwały budżetowej 

przyjęta na rok 2023. I to należy do wyłącznej kompetencji Prezydenta Miasta Tychy. Natomiast również 

w orzecznictwie Sądu Naczelnego pisze: według przepisu ustawy o samorządzie gminnym artykuł 123 

ustawy 2 o finansach publicznych, według tych przepisów bez zgody wójta organ stanowiący nie może 

wprowadzić w projekcie uchwały budżetowej zmian powodujących zmniejszenie dochodów lub 

zwiększenie wydatków, jednocześnie zwiększenie deficytu budżetu jednostki samorządu terytorialnego. 

Pan Prezydent pytał, jakich środków, nie otrzymał odpowiedzi na temat strzelanie z takim projektem 

uchwały to ja przeczytałem Państwu wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego. Proszę tą uchwałę, 

czyli wyrok Sądu Naczelnego Administracyjnego brać również pod uwagę. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Dariusz Wencepel. 

 

Radny Dariusz Wencpel 

Tutaj Panie Przewodniczący Twardzik, my jesteśmy w punkcie wolne wnioski i Pan Radny Gołosz składa 

wniosek do Prezydenta, a nie jesteśmy w punkcie zmiany budżetowe i my nie grzebiemy w zmianach 

budżetowych Prezydentowi, żebyśmy mu teraz budżet zmieniali, bo to jest taki zwykły wniosek jak Pan 

składał o drogę, o chodnik, o cokolwiek, co jest związanego z finansami. Prezydent odpowiada za 

znalezienie finansów w budżecie miasta. Na ubiegłej sesji głosowaliśmy 1 600 000 na rewitalizację 

ścieżek w Parku Karoliny, kilka lat temu 1 600 000 poszło na strzelnicę do golfa, z której nie korzysta 

tyle osób, których korzystałoby z placu z tego otwartego basenu. I tutaj nie rozumiem tej dyskusji w 

ogóle nad zwykłym wnioskiem Radnego Gołosza, który po dłuższej przerwie zjawił się na naszej Komisji  

i powrócił temat basenu, chyba trzy miesiące temu na sesji o tym rozmawiałem i każdy Radny ma taki 

wniosek prawo złożyć. I Komisja go albo przegłosuje go, albo nie przegłosuje. A za środki, budżet 

projektuje Prezydent, ma wyłączną właściwość do tego i nam odpowiada to. Tak że ja tutaj nie widzę 

problemu, żeby ten wniosek przegłosować i szukać jakiejś dziury w całym, żeby dopiec Panu Gołoszowi. 

 

Radny Józef Twardzik 

Tu nie chodzi, Panie Radny o dopieczenie komuś. Ja całkowicie, Pana wypowiedź jest dla mnie 

przekonująca, bo to nie pierwszy przypadek. Ale zawsze przy składaniu wniosku autor wniosku 

wskazuje to, co powiedział Pan Prezydent Igor Śmietański wskazuje z jakich tych środków należy tą 

inwestycję wykonywać. Podpowiedzieć po prostu Panu Prezydentowi, dlatego, że nie może być 

składany wniosek, który powoduje wzrost dziury budżetowej, a taki wniosek bez wskazania środków 

powoduje wzrost dziury budżetowej. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Prezydent Igor Śmietański. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Gospodarki Nieruchomościami Igor Śmietański 

Jak tylko tak kończąc, chciałbym dodać, że to nie jest Panie Darku zwykły wniosek, który Państwo 

przegłosujecie lub nie, bo ja rozumiem chodniki, różne drobne sprawy nawet do kwot kilkudziesięciu, 

kilkuset tysięcy ale mówimy o inwestycji, która na dzisiaj szacowana na kilkadziesiąt milionów złotych i 

odpowiedzialnie podchodząc do Państwa stanowiska, żeby znaleźć takie środki budżetowe no to 

naprawdę to nie jest no już zabawa. Jesteśmy na Komisji Finansów Publicznych odpowiedzialni 

wszyscy tutaj razem za finanse publiczne gminy. I tylko proszę o taką refleksję w tym w tym obszarze. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Tak więc, Panie Marku, podtrzymuje Pan ten wniosek?  

 

Radny Marek Gołosz 

Oczywiście, jak najbardziej. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

W takim razie przegłosujmy go i Prezydent podejmie decyzję co dalej. Pani Radna Karolina Chemicz-

Pałys? 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Panie Przewodniczący, ja jeszcze chciałem zabrać głos. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Ra Sławomir Sobociński. 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Szanowni Państwo, ja rozumiem, bo każdy chce tego basenu, i mieszkańcy i my też byśmy chcieli, żeby 

taki basen został wybudowany, ale nie wiem, czy Państwo pamiętacie prognozę budżetu na samym 

początku roku jak Pan Prezydent przedstawiał, jak dużo nam środków w budżecie brakuje przez pewne 

zmiany podatkowe i nie tylko obecnego rządu. I nie to, że chciałbym cokolwiek krytykować, bo to nie o 

to chodzi, tylko bardziej,  że chodzi mi o to, jeżeli Państwo Radni, głównie Pan Marek Gołosz, który 

prezentuje, jakby nie patrzeć właśnie można powiedzieć ugrupowanie rządzące, może sam by się 

postarał, żeby tych środków dla naszego budżetu tak, albo inaczej, żeby tych środków nie ubywało, a 

przybyło do naszego budżetu, bo przypominam, że projekt budżetu pokazywał, że brakuje nam około 

200 000 0000 już obecnie w budżecie, które mogliśmy właśnie wykorzystywać na tego typu inwestycje, 

przez pewne zmiany podatkowe i nie tylko, bo wiemy o tym dobrze. I stąd taka moja prośba bardziej o 

to, żeby zadbać o to, żeby te środki u nas w budżecie się znalazły, a nie, że tak powiem ubywało ich, 

bo wtedy na pewno wiele innych inwestycji też byśmy wykonali. To jest taka tylko moja aluzja i prośba 

do między innymi Pana Gołosza, który reprezentuje pewne, dosyć ważne ugrupowanie w naszej Polsce. 

Tak że dajcie z siebie więcej, żeby tych pieniędzy u nas było. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

A to jest trudna sytuacja, jakby dla wszystkich, po każdy by to chciał a wiadomo, że te środki są 

ograniczone, więc miejmy nadzieję, że ten basen kiedyś powstanie z korzyścią dla mieszkańców. 

Natomiast no teraz nie pozostaje nam nic innego, jak przegłosować wniosek, a w przyszłości może 

znajdą się na niego środki, czy z dotacji, czy z czego innego. Tak więc przejdziemy do głosowania. Pani 

Radna Karolina Chemicz-Pałys? 

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Wojciech Czarnota, nieobecny. Pan Radny Marek Gołosz? 

 

Radny Marek Gołosz 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Jarosław Hajduk? 

 

Radny Jarosław Hajduk 

Jestem za wnioskiem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Michał Kasperczyk, ja też jestem za tym basenem. Pan Andrzej Kściuczyk? 

 

Radny Andrzej Kściuczyk 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Iwona Oleksiak? 
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Radna Iwona Oleksiak 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Aleksandra Pabian? 

 

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za basenem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik? 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Anita Skapczyk? 

 

Radna Anita Skapczyk 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Sobociński. 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Ja Szanowni Państwo, jestem za basenem, ale wstrzymuję się przed tym wnioskiem, ponieważ tak jak 

powiedziałem wcześniej, chciałbym, żeby Radni Prawa i Sprawiedliwości postarali się o większe 

pieniądze dla naszego budżetu. Dziękuję. Jestem przeciw, znaczy wstrzymuję się przepraszam. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Radny Józef Twardzik? 

 

Radny Józef Twardzik 

Wstrzymuję się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Dariusz Wencepel? 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Wróbel? Pan Radny Sławomir Wróbel jest jeszcze z nami? Nieobecny. Pani Radna 

Aleksandra Wysocka-Siembiga? 

 

Radna Aleksandra Wysocka-Siembiga 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Czyli mamy 2 osoby nieobecne. 8 głosów za, 4 wstrzymujące się, 5 wstrzymujących się, przepraszam. 

Czy są jeszcze jakieś wnioski?  

 

Radny Marek Gołosz 

Chciałem serdecznie podziękować w imieniu wszystkich mieszkańców za zagłosowanie za tym 

wnioskiem. Jest to bardzo ważny wniosek dla mieszkańców szczególnie w okresie właśnie letnim. Mam 

nadzieję, że następny Prezydent, który przyjdzie do Tychów tutaj wybrany zostanie w wyborach, to 
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wybuduje nam tutaj ten basen i mieszkańcy razem z dziećmi będą się cieszyć, nie będą musieli 

dojeżdżać do okolicznych miejscowości. I będzie nam służyć ten basen w celach rekreacyjno-

zdrowotno-sportowych. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękujemy. Jeżeli nie ma więcej wniosków, to dziękuję za dzisiejszą Komisję i zamykam posiedzenie. 

Do zobaczenia na sesji. 
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